

economic adjustment threatening the economic stability of these countries, with their less developed economies, and

Recognizing that co-operative measures among the American republics can be of practical assistance in raising the level of economic activity in Latin America and in maintaining and strengthening the economic relations of these countries both among themselves and with other countries of the world, and that such measures would be facilitated by close co-operation with the United Nations, as well as with the agencies of the Inter-American system.

Establishes an *ad hoc* Committee consisting of Chile, China, Cuba, France, Lebanon, Peru, United Kingdom, United States of America, and Venezuela;

Decides upon the following terms of reference for the Committee:

1. The Committee shall consider the factors bearing upon the establishment of an economic commission for Latin America within the framework of the United Nations and shall present to the Council a report with recommendations concerning the creation of such a commission;

2. The Committee may consult with interested agencies both within and without the United Nations, and shall ascertain the views of the Ninth International Conference of American States convening in Bogota in January 1948;

Requests the Secretary-General to give special and immediate aid to the Committee by initiating studies defining and analysing the economic problems of Latin American countries which threaten the stability and development of their economies.

71 (V). Reconstruction of devastated areas not included in reports of the temporary Sub-Commission on Economic Reconstruction of Devastated Areas

Decision of 24 July 1947

The Economic and Social Council

Takes note of the report¹ of the Secretary-General on the reconstruction of Ethiopia and other devastated areas not included in the report of the temporary Sub-Commission on Economic Reconstruction of Devastated Areas.

72 (V). Regional economic commissions

*Resolution of 11 August 1947**

The Economic and Social Council,

Taking note of the fact that it has already established an economic commission for Europe

¹ See documents E/450, E/450/Add. 1, E/450/Add. 2, E/450/Corr. 1.

² See document E/537.

en voient la stabilité menacée par les graves problèmes d'adaptation économique que leur pose l'après-guerre,

Reconnaissant que des mesures tendant à réaliser la collaboration entre les républiques d'Amérique latine pourraient contribuer à y élever le niveau de l'activité économique ainsi qu'à maintenir et à renforcer les relations économiques que ces pays ont entre eux et avec les autres pays du monde, et qu'une étroite coopération avec l'Organisation des Nations Unies aussi bien qu'avec les institutions interaméricaines faciliterait ces mesures,

Crée une Commission spéciale composée des représentants du Chili, de la Chine, de Cuba, de la France, du Liban, du Pérou, du Royaume-Uni, des Etats-Unis d'Amérique et du Venezuela;

Décide de donner à la Commission le mandat suivant:

1. La Commission examinera les facteurs relatifs à la création d'une commission économique pour l'Amérique latine, dans le cadre de l'Organisation des Nations Unies, et présentera au Conseil un rapport contenant des recommandations relatives à la création de ladite commission;

2. La Commission pourra se concerter avec les institutions intéressées, à l'intérieur comme à l'extérieur de l'Organisation des Nations Unies, et cherchera à connaître les vues de la Neuvième Conférence internationale des Etats américains qui se réunira à Bogota en janvier 1948;

Prie le Secrétaire général de donner immédiatement à la Commission son concours tout particulier, en entreprenant des études visant à définir et à analyser les difficultés économiques qui menacent la stabilité et le développement économique des pays d'Amérique latine.

71 (V). Reconstruction de certaines régions dévastées non comprises dans les rapports de la Sous-Commission temporaire de la reconstruction économique des régions dévastées

Décision du 24 juillet 1947

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport du Secrétaire général¹ sur la reconstruction de l'Ethiopie et d'autres régions dévastées non comprises dans le rapport de la Sous-Commission temporaire de la reconstruction économique des régions dévastées.

72 (V). Commissions économiques régionales

*Résolution du 11 août 1947**

Le Conseil économique et social,

Prenant acte du fait qu'il a déjà institué une Commission économique pour l'Europe et une

¹ Voir les documents E/450, E/450/Add.1, E/450/Add.2, E/450/Corr.1.

² Voir le document E/537.